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Evlerinde oturmuş bizi izleyen değerli izleyicimiz, radyodan bizi dinleyen sevenlerimiz, 
stüdyomuzda kamera arkasında bulunan tüm ekip arkadaşlarımız bir “Burada Laf Çok” gecesine 
daha hoş geldiniz. İşte bu gecenin konukları Fikret Orman Beşiktaş Jimnastik Kulübünün 33. 
Başkanı iş adamı Fikret Orman 475 kilometrelik 100. Yılında Çanakkale Seferi Bisiklet Yolculuğu 
öncesinde Feyziye Mektepleri Vakfı Işık Üniversitesi Mütevelli Heyet Başkanı Prof. Dr. Sıddık 
Yarman ile birlikte konuğumuz oluyor. Birazdan bu hafta sonu vizyona girecek olan “Kocan Kadar 
Konuş” filminin oyuncuları Ezgi Mola, Murat Yıldırım, Gülenay Kalkan ve Nevra Serezli, yazar 
Şebnem Burcuoğlu bizlerle birlikte olacak. Bitti mi? Bitmedi. Bu gece müthiş performansıyla 
“Model”de burada ama, şimdi söz; Mesut Yar’ ın ve “Burada Laf Çok” başlıyor. 

Mesut Yar: Efendim, hoş geldiniz, haftanın ilk pazartesi bir konuk kalabalığıyla bir aradayız. Ne 
mutlu bize sizde geldiniz ve katıldınız. Sayın Fikret Orman bizimle birlikte, hoş geldiniz. 

Fikret Orman: Hoş bulduk. 

Mesut Yar: Sayın Prof. Dr. Sıddık Yarman bizimle birlikte. Sıddık Hocam, nasılsın? 

Sıddık Yarman: Sağ olasın.  

Mesut Yar: Hocam bu derslere girmiyor musun sen? 

Sıddık Yarman: Valla şimdi çocuklardan tweetler gelmiş sevgili öğrencilerden. Son zamanlarda 
çok yoğunluklar var tabii. Artık kendimizi daha ziyade yüksek lisans ve doktora derslerine oryante 
ettik. Çocuklara da her sene özellikle lisans düzeyinde oryantasyon dersleri yapıyorum. 

Mesut Yar: Ama ismi içinde hani 5 ders birden alınan enteresan hocalardan bir tanesisiniz şu anda. 

Sıddık Yarman: Valla, zamanında o kadar çok ders veriyordum ki doğru. Popülarite vesaire falan 
da araya girince öğrenciler çok keyifli. Aslında lisansta daha çok olmak istiyorum. Belki şu idari 
yüklerimden kurtulursam, ondan sonra son böyle birkaç seneyi emeklilik öncesi tamamiyle 
gençlerin daha sıkı yetişmesine kendimizi adayacağız. 

Mesut Yar: Güzel. Nokta vuruşu yapacaksınız yani. 

Sıddık Yarman: Nokta vuruşu yapmamız lazım. 

Kurum  :  Işık Üniversitesi 
Başlık : Işık Üniversitesi Müt. Hey. Baş. Prof. Dr. Sıddık  

 Yarman, Müt. Hey. Üyesi Fikret Orman 
Konuşmacılar : Mesut YAR, Fikret Orman, Prof. Dr. Sıddık YARMAN 
Video Adresi : https://youtu.be/ys2BhgQtNTk  
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Fikret Orman: Daha çok işimiz var Hocam. 

Mesut Yar: Çok yakında sadece kitap imzalayacaksınız çocuklara öyle geliyor. Peki, aslında çok 
hayırlı bir iş için bir aradayız bu akşam. Sayın Başkan, sizden başlayalım şimdi Sayın Başkan 
diyorum. Herkes biliyor benim nasıl bir Beşiktaşlı, nasıl koyu bir Beşiktaşlı olduğumu, ama 
efendiliğim var bu akşam. Efendiliğimi, Beşiktaş için değil bu sefer 100. Yılında Çanakkale Zaferi 
için birlikte pedal çevireceğiz anladığım kadarıyla ve ilk pedal çevirenlerden biri de sizsiniz. Işık 
Üniversitesiyle sizin ilginiz ne? 

Fikret Orman: Ben de Değerli Hocam ve Hüsnü Güreli abimle beraber beni davet ettiler. Nezaket 
gösterdiler. Işık Üniversitesi Mütevelli Heyetine girdim. Aynı üniversitenin Mütevelli Heyetinde 
beraber çalışıyoruz. Ben de Işıklıyım yani Işık Lisesinde okudum. 

Mesut Yar: Oraya da bir üye olalım o zaman yani şimdi kongre üyesiysek oraya da üye olmamız 
lazım. 

Sıddık Yarman: Başka çaresi kalmadı. 

Fikret Orman: Tabii Işık ailesinden geliyorum. Çok güzel günlerim, çok güzel dostluklarım orada 
geçti. Kendimi de aidiyet olarak oraya hissettiğim içinde her ne kadar zamanda biraz sıkıntımız olsa 
bile beraber çalışmaktan keyif aldığım bir daha doğrusu hayatımda yaşadığım en önemli onurlardan 
bir tanesidir Işık Üniversitesi. 

Mesut Yar: Sıkıntı derslerden mi oldu? Dersler kaynaklı, notlar kaynaklı sıkıntı mı? 

Fikret Orman: Yok, benim zamanımla alakalı sıkıntı var. 

Mesut Yar: Zaman kaynaklı tamam eyvallah. 

Fikret Orman: Hayatımda çok böyle cemiyette önemli görevlerde bulundum, ama Işık 
Üniversitesi Mütevelli Heyetinde de bulunmak bunu ilk toplantımda da söylemiştim, beni davet 
ettikleri zamanda büyük bir onurdu. Onu da yaşıyorum açıkçası çok gurur duyuyorum. 

Mesut Yar: Eyvallah. Yine sporla ilgili bir şey aslında fena da bir şey değil di mi? Sıddık Hocam, 
nereden geliyor böyle enteresan fikirler? Şimdi siz kaç kilometre pedal çevireceksiniz? 

Sıddık Yarman: Valla, bu sefer 475 kilometre çevireceğiz. 

Mesut Yar: Ay maşallah diyorum. 

Sıddık Yarman: Aslında biz ilk defa Selanik’e gittik. Atatürk’ün doğduğu evden İstanbul’a pedal 
çevirmeye başladık. Yine Işıklı kardeşimiz Sevgili Cem Yurtbay Mütevelli Heyeti Üyemizle beraber 
2 Mütevelli Heyeti Üyesi ve Işıklı gençler, üniversitemizin gençleri oldukça keyifli bir yolculuktu. 
Aslında spor centilmenlik demek. Bu işi tabii Sevgili Fikret’e bırakmam lazım. Ondan az önce çok 
güzel şeyler öğreniyordum. Toplumu yönlendirmek, biçimlendirmek virtual işlerden, sanal işlerden 
gerçek yaşama dönmek. Spor bunu gerçekten bize veriyor. Biz bisiklete yıllardır biniyoruz. Ben aşağı 
yukarı 60 senedir bisiklete biniyorum her çocuk gibi. Ama onu hiç bırakmadık. Bisiklette başka bir 
özellik var. Bisiklet bir yerde özgürlük. Bisiklet bir yerde kişinin kendiyle kalması. 

Mesut Yar: Baş başa kalması. 

Sıddık Yarman: Ormanlarda gidiyorsunuz, dağlarda gidiyorsunuz. Aranızda Tanrı’yla başka 
hiçbir şey yok. Sadece gökyüzü var. Dolayısıyla bu sizi dostluğa, barışa doğru yönlendiriyor. Zaten 
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Mustafa Kemal Atatürk barış demek, dostluk demek, Türkiye Cumhuriyeti demek. Şimdi; Çanakkale 
Savaşı aslında bir tarafta sözüm ona düşman var. Aslında Çanakkale’de düşman yok. Yani o 
zamanlar Osmanlı ordusu düşmanla savaşmıyor. Düşman Osmanlı için Yeni Zelandalı mı, 
Avustralyalı mı? Hiç öyle bir şey yok. Savaşırken dostlukların kurulduğu benim bilgim dahilinde 
olan yegâne savaş bu. 

Mesut Yar: Yegâne savaş bu.  

Sıddık Yarman: Bu gerçekten önemli bir olay. Dolayısıyla biz bunu fırsat bildik. 100. yılı nedeniyle 
Işıklılar olarak 3 kuşak Işıklı Çanakkale’ye gitmeye kadar verdik Bisikletliler Derneğinin 
önderliğinde. Murat Suyabatmaz adlı arkadaşımız çok değerli bir bisikletçi millî sporcumuz. Daha 
önce yine onun önderliğinde Selanik’ten İstanbul’a gelmiştik. Biz de bizzat bayağı pedal bastık 
gençlerle. 

Mesut Yar: Az değil yani Selanik’ten İstanbul? Fena değil yani. 

Sıddık Yarman: Biz o zaman 650 kilometre… 

Mesut Yar: 650 kilometrecik(!) 

Sıddık Yarman: …yarısını yaptık. Ondan sonra işimiz gücümüz var tabii. Ama bu sefer gençleri 
bırakmayacağız. Öyle bir karar aldık. 

Mesut Yar: Kaç günde alacaksınız buradan Çanakkale’yi? 

Sıddık Yarman: Şimdi; buradan Çanakkale’yi 3 günde alacağız, 2 günde alacağız. 

Mesut Yar: Yani öyle hesaplanmış yani geze geze. 

Sıddık Yarman: Çarşamba, Perşembe oradayız. Cuma günü boş. Cumartesi günü yukarı Şehitlik’e 
çıkacağız. Pazar günü oradayız. Pazartesi günü Barış ve Dostluk sergisi var. 3100 ilkokul öğrencisi 
içerisinden 100 tane öğrencinin yapmış olduğu güzel resim, 100 tane seçildi. Şimdi; bu resimlerin 
sergisi olacak. Çanakkale Onsekiz Mart Üniversitesi ve yine düzenleme organizasyonu ile birlikte bu 
sergi yapılıyor. Biz o serginin açılışını yapacağız yukarıda Şehitlik’te ondan sonra İstanbul’a geri 
döneceğiz. 

Mesut Yar: Ah çok güzel. İki üniversitenin arasında dayanışması da var orada. Anladığım 
kadarıyla. 

Sıddık Yarman: Tabii tabii tabii. 

Mesut Yar: Sizin bisiklet sporuyla nasıl aranız? 

Fikret Orman: Tabii çocukluktan gelen bir şey bizimkisi. 

Mesut Yar: Bisikleti severiz tabii. 

Fikret Orman: Ya tabii demin Hocam’a da anlatıyordum. Bizim hayatımızda biz sokakta 
büyüyorduk. Yani bisiklete binerdik, top oynardık, misket oynardık. Bir mahalle kültürü vardı. 
Şimdiki çocuklar daha fazla maalesef ki bir sanal kültür var. Yani çocuklar artık daha fazla 
sokaklarda oynamaktansa… 

Mesut Yar: Oyun konsollarını tercih ediyorlar. 
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Fikret Orman: Bilgisayar üzerinden şey yapıyorlar. Onun içinde spor insanların sosyalleşmesi 
için, takım olması için takım ruhu için çok önemli bir şey. Bizimde yani benim diğer şapkam Beşiktaş 
Kulüp Başkanlığı çok önemli bir spor kurumudur. 18 branşta spor okullarıyla beraber 5000 tane 
sporcunun oynadığı bir kulüptür. Ben de bisiklete çocukluğumdan beri bindiğim bir şey ama, tabii 
ki bunu 2 türlü bağlamak lazım. Aynı zamanda Çanakkale bizim içinde benim Beşiktaş içinde çok 
önemli bir şey. Beşiktaş’ın 22 tane ismi belli olan sporcumuz orada şehit düşmüş. Ben de 20’si yani 
19’undaki maçımız var biliyorsunuz. Brugge ile oynayacağız. 20’sinin akşamı Çanakkale’de 
olacağım. Orada Çanakkale Derneğimizle 100. Yıl Balosunu yapacağız. Sonra tekrar İstanbul’a 
dönüyorum. 

Mesut Yar: O inşallah çifte zafer kutlaması falan olur. Çocukluktaki mevkiniz neydi? Top oynardık 
falan dediniz de. 

Fikret Orman: Ben basketbol oynuyordum. Playmakerdım yani oyun kurucuyu oynuyordum. 

Mesut Yar: İyiymiş ya oyun kurucu. Adam olacak çocuk belli olur derler ya. Sıddık Hocam, siz 
yaptınız mı gençliğinizde spor? 

Sıddık Yarman: Valla, ben pinpon oynardım bizim Işık Lisesinde. 

Mesut Yar: O da fena bir şey değil ha. 

Sıddık Yarman: 10. sınıftayken de okul şampiyonu olmuştum. 11. sınıftaki abilerimize 
bırakmadık. 

Mesut Yar: O Çinlilerin hızına yetiştiniz mi? O çok enteresan bir hızdır ya onların. 

Sıddık Yarman: Evet evet evet. Bisiklet sporuna da Amerika’da başladım ve keyfine orada vardım. 
Daha sonra işte turlara çıktık. En keyifli tur oğlumla beraber katıldığım Colorado Bike Tour. Orada 
700 küsur kilometre yaptık. 

Mesut Yar: Maşallah. 

Fikret Orman: Maşallah. 

Mesut Yar: Valla Maşallah. 

Sıddık Yarman: Rocky Mountains’ın tepesine çıktık. 3000 küsur metre zirvedeyiz. Sağ taraf 
uçurum sol taraf uçurum ve yukarıdan dolu geliyor. İnanılmaz bir şey. En ufak bir hatanda “No 
chance” hiç şakası yok. Ya sağa yuvarlanacaksın ya sola. 

Fikret Orman: Allah Korusun.  

Mesut Yar: Enteresan bir şeymiş. Ona tam bisiklet diyemiyoruz. Başka türlü bir şey yani uçaksiklet 
gibi bir şey. 

Sıddık Yarman: Valla hanım da bu işten çok heyecan duyuyor ama keyifli olan gençlere ayak 
uydurabilmek. Hocalığın en güzel taraflarından bir tanesi o gençlerle beraber olmak. Onlardan 
öğrenmek, onlarla beraber aynı havayı teneffüs etmek ve bir şeyleri paylaşmak sevgili Fikret’in de 
sözünü ettiği gibi ve bu arada da simgesel olarak dostluğu paylaşmak. Tabii biz Işık olarak Feyziye 
Mektepleri Vakfı Işık olarak, Işık grubu olarak hem lisemiz var, Erenköy’den çıkacağız yola Işık 
Üniversitemiz var. Türkiye’ye ciddi anlamda ilk eğitimi getiren cumhuriyetin ilk eğitim vakfıyız. 
Rahmetli İhsan Doğramacı Hoca Bey bana dedi ki bir gün: “Ya Sıddık Hoca” dedi. “ben çok 
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araştırdım. Benim 1950 küsurlarda kurduğum vakıf, ilk vakıf olduğunu düşünüyordum, ama sizin 
vakfımız benimkinden de eskiymiş.” Bu çok keyifli bir şey. Yani cumhuriyetin ilk düzenli eğitim 
kuruluşu Feyziye Mektepleri Vakfı Işık Liseleri. Feyz-i Sıbyandan günümüze Işık Üniversitesine 
geldi. 

Mesut Yar: Bu çok önemli bir şey tabii. 

Sıddık Yarman: Ve demir atlarımızla dedelerimiz Çanakkale gazisi, şehitleri. Biz demir atlarımızla 
oraya gidiyoruz ve programa nasıl başlayacağız? 18 Mart’ta Türk askerlerine verilen tek öğün: Hoşaf, 
somun ekmek ve fıstık yani enerji verip çocuklarımızla hep beraber o şekilde yola çıkıyoruz ve bu 
öğünle yola başlayacağız tabii. Bisikletçilikte çok temel şey arabanın benzinini doldurur gibi her 30 
kilometrede bir benzini doldurmak lazım. Enerji almak lazım. 

Mesut Yar: Kamyonlara dikkat TEM’den falan gidecekseniz onlara bir dikkat! Onlar size yol 
açarlar. Rahat olun. 

Sıddık Yarman: Bizim tabii çok korumalı. Sağ olsun Emniyet Müdürlüğümüzden çok ciddi destek 
alıyoruz. Hem konvoyomuzun başında hem arkasında arabalar olacak. Polis arabası olacak. Sağlık 
çok önemli. Bütün çocuklarımızı sağlık kontrolünden geçirdik. Ambulans yanımızda olacak. En ufak 
bir sıkıntı halinde yanımızda bisikletleri de içine alabilen tracklarımız var. Bisikletleri ona 
yükleyebileceğimiz. Bu bir centilmenlik… 

Mesut Yar: Elbette centilmenlik parkuru aslında başka bir şey değil. 

Sıddık Yarman: Aynen öyle dostluk parkuru. Sıkıntı olursa ben dahil hemen sağa çekip, 
bisikletimi veriyorum arabaya, otobüse biniyorum. Bu kadar basit. 

Mesut Yar: Tamam Sıddık Hocam, buluruz sizi zaten. Başkanım gitmeden 2 tane soru sormadan 
olmaz. Arkadaşlar rica ettiler. Bu yıl ne oluruz? 

Fikret Orman: İnşallah şampiyon oluruz. 

Mesut Yar: Brugge maçı ne olur? 

Fikret Orman: Yani zor maç yani çok kolay bir maç değil. Avrupa’da belli bir artık ilk 16’daki 
takımlar bunlar. Ama 80.000 kişi olacak stadda. Şu anda zaten satılan biletlerle beraber 70.000 
kişiyi aşmış vaziyette. Bu maçı, Brugge maçını taraftarımızın alacağını düşünüyorum. Bu maçın özel 
bir şeyi de var biliyorsunuz. Bizim tarihimiz 1903. 19.03’te bizim doğum günümüz olarak kutlarız. 
19.03’te Beşiktaş Kulübünün doğum gününde aynı Brugge maçına denk geliyor. O gün inşallah hem 
doğum günümüzü kutlayıp hem de doğrudan çeyrek finala kalmış bir Beşiktaş olarak devam etmek 
istiyoruz. 

Mesut Yar: Çifte doğum günü güzel olur gerçekten. Stad yetişir mi bayrama? Cumhuriyet 
Bayramına yetişir mi? 

Fikret Orman: Cumhuriyet Bayramı’ndan önce bitireceğiz inşallah. Yani sezona inşallah orada 
başlayacağız. Artık çünkü dışından geçenlerde görmeye başlamıştır artık yapının çoğu tamamlandı. 
Çatı imalatına başladık. Artık yavaş yavaş… 

Mesut Yar: Sürekli oralardayız valla bakıyoruz. 

Fikret Orman: Zaten herkesin gözü orada yani… 
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Mesut Yar: Biz oranın centilmenlik parkuru onun etrafında yapıyoruz. Çok teşekkür ediyorum 
ikinize de. Başarılar. Çok önemli bir iş yapıyorsunuz. Gerçekten başarılar bu dostluk parkurunda. 
Şeref verdiniz. Sizden sonra konuk olacak… Buyurun buyurun lütfen, 

Fikret Orman: Size yanımda bir sürpriz getirdim. Beşiktaş Kulübü üyesi olduğunuz içinde [şöyle] 
isminizin yazıldığı. 

Mesut Yar: Çok teşekkür ederim. Sağ olun. Çok teşekkür ederim. Valla mahcup ettiniz. Çok 
teşekkür. Hocam, sizin kahve fincanlarınızı da aldım. Rahat olabilirsiniz. 

Sıddık Yarman: Sağ olun. Sağ olun. 

Mesut Yar: Siz yolcu etmeden önce şimdi reklam arasına gideceğiz ama hemen biraz sonra 
ağırlayacağımız konukların Fikret Başkanı’mıza küçük de bir sürprizi varmış. Verelim arkadaşlar. 

 

 
 
 
 

*** Video burada sona eriyor. *** 


